
Dagsorden til Lokalrådsmøde
Mandag d. 21. oktober 2024
kl. 19.00 - 21.00.

Deltagere: Mark, Jesper, Søren, Kim, Daniel, Kristina, Trine
Afbud: Birgitte, Sanne,

Pkt
nr.

Dagsorden Referat

1. Godkendelse af dagsorden Dagsorden godkendt

2. Nyt fra arbejdsgrupper
● Branding Gruppe:

● Plan & Byudvikling:
● Omfartsvej
● Risagervej
● Sikker trafik

Søndergade/Jernvedvej
● Trafik i Nørregade
● Vestergade/Jernbanega

de
● Byggegrunde/lokalplan

er
● Vejtræer
● Knallertkørsel på

sti-system
● Den Skæve Bane
● Regnvandsbassin

Gørding Syd:
● Ældre
● Drift/Trampesti/Flag

Allé/Ren By
● Gørding Skole

1911-bygning
● Kend din by bedre

(14-sep)
● Udvidelse og nye

projekter i
Verdensskoven

○ Lys i
Verdensskoven

○ Hundeskov
○ Skovrejsning

● Indgangsportal til
GLIF’s kampbane -
Vestergade

Branding:
Daniel har udarbejdet et udkast til en samarbejdsaftale med
webmaster. Udkastet ligger i drevet. Det er godkendt, så Daniel går
videre med det.

Risagervej:
Meldingen fra forvaltningen er, at der mangler 100.000 kr, men at man
håber, pengene kan findes andre steder - forhåbentligt så hurtigt, at
det fortsat kan sættes i gang efter planen - til oktober.
Vi afventer fortsat.

Sikker trafik Søndergade:
ikke noget svar på indsendt hørings svar. Daniel har fulgt op og
modtaget flg. svar:
“Trafiksikkerheden er blevet vurderet i forbindelse med lokalplanen.
Herunder er det fastsat, at der skal etableres hastighedsdæmpende
foranstaltninger på den eksisterende sidevej til Søndergade, som er
den fremtidige adgangsvej til området. Af lokalplanen fremgår det
også at oversigten ved tilslutningen mod Søndergade er sikret via
eksisterende tinglysning på matrikel mod nord (venstre).”

Der henvises i øvrigt til: Lokalplan nr. 23-010-0008

Trafik i Nørregade:
Kristina har rykket for de forsvundne plantestativerne på Nørregade,
men ikke modtaget noget svar. Hun følger op igen.

Vestergade/Jernbanegade:
Alt er sat i bero, fordi grunden muligvis skal sælges. Ikke noget nyt
siden sidst.

Knallertkørsel på stisystem:

Der er ikke udarbejdet et skriv fra grundejerforeningerne endnu.
Når vi er helt sikre på, hvilke retningslinjer, der gælder, skal vi
videreformidle dem til byens borgere.

Regnvandsbassin:
Forventes at blive taget i brug i november. Ikke alle ejendomme har
meldt klar til separatkloakering, hvilket står i vejen.

Ældre:
Kristina har fået svar fra Martin Helbo. De afviser at foretage en
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brugerundersøgelse med den begrundelse, at der kun er tre brugere
fra Gørding på Solgården.
Kristina kontakter Maybritt Andrea Andersen

Flagstangshuller:
Hullerne er ikke re-etableret. Jesper følger op.

Flag:
Kim påtager sig opgaven.

1911-bygningen:
Ikke noget nyt. Kristina har skrevet til kommunen - vi vil gerne se den
masterplan, der ligger for Gørding skole. Masterplanen er modtaget,
men skal betragtes som et internt arbejdspapir.

Hundeskov
Der mangler markering. Når det er mørkt, kan man ikke se hegnet.
Stierne skal også re-etableres. Kristina kontakter Sarah.

Indgangsportalen
Økonomi
Der er muret for knap 100.000, og forventningen er, at det beløb
vokser med det dobbelte, før den er færdig. Vi har netop fået besked
om, at vi får det manglende beløb på 12.000 fra lokalrådspuljen.
Kristina tjekker med Sarah, om der kan fjernes beplantning, så
portalen bedre kan ses.

3. Repræsentantskabsmøde Frede er ordstyrer igen. Sognebladet er lige kommet, så der er ikke
kommet nogen henvendelser vedr. plads i lokalrådet.
Vi har en kandidat fra Rugmarken. Han skriver nogle linjer om sig selv,
som bliver læst op til mødet, da han selv er forhindret.

4. Formandsmøde Kristina deltager d. 6. november.
Borgerbudgettering?

5. Opfølgning på Kend din by
bedre-dags idévæg

Ide-ark ligger i drevet - kategoriseret

6. Ny platform til arbejde med
klimatilpasning

Mail fra Esbjerg Kommune
Ideen er, at man her melder ind med problemer, der opstår i
forbindelse med klimamæssige udfordringer.
Søren skriver vedr. indfaldsveje, Aikevej, DanMarkering, viadukten,
Østergade, Johnsens anlæg, Annesmindevej, Mosevej,

7. Emner til Sognebladet +
gennemgang af hjemmeside
Husk deadline til Sognebladet!!!

Trine skriver en artikel om portalen til det næstkommende Sogneblad -
deadline i november.

+ klimatilpasningsportal

8.
Facebook opslag Hundeskoven - når den er færdig - Kristina

Husk alle at tage billeder, når der sker noget positivt nyt i byen.
Klimatilpasningsplatform

9. Punkter til næste møde Ide-ark drøftes

10. Eventuelt Invitation til udgivelsen af Lokalårbogen 2024 d. 29. november 2024

Kan juletræet fra juletræsfesten i hallen flyttes om på torvet
efterfølgende? Evt. på bodegaens side? Eller udenfor hallen? Jesper
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vender det med Anne-Mette.

Regnskab skal ligge i drevet

Konstituerende møde flyttes fra den 12. til den 14. november.
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